
  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gespreksverslag (telefonisch) 
Dorpsbelang Zweins 

 
Onderzoek bestemming en invulling  

7 digitale informatiezuilen gemeente Waadhoeke 
 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

     19 maart 2021 
                                                                                                                              

  



 

 

Aanwezig 

- Ton Hilverda (TH): Dorpsbelang Zweins 
- Jan Hoogland (JH): Marketing Crew 

 

Introductie en aanleiding 

Er is een voorstelronde waarbij de aanwezigen zich voorstellen. Na de voorstelronde schetst JH de 
aanleiding voor deze afspraak:  

“Gemeente Waadhoeke heeft Marketing Crew gevraagd advies uit brengen omtrent de toekomstige 
bestemming en invulling van de zeven digitale informatiezuilen die gemeente Waadhoeke in eigendom 
heeft”  

Als onderdeel van dit advies heeft gemeente Waadhoeke aan Marketing Crew gevraagd verkennende 
gesprekken te voeren met de betrokken partijen. Gemeente Waadhoeke heeft Ton Hilverda (hierna 
TH) als contactpersoon voor Dorpsbelang Zweins doorgegeven aan Marketing Crew. Dorpsbelang 
Zweins is een betrokken partij omdat een van de zeven zuilen nabij het dorp Zweins is geplaatst. 

Vragen  

Marketing Crew heeft de volgende vragen opgesteld om op basis van de antwoorden een goed advies 
uit te brengen: 

Vraag 0: Op welke wijze is de organisatie betrokken bij de plaatsing/invulling van de zuil? 

Vraag 1: Sluit de bestemming en invulling van de zuil op dit moment aan bij de wensen vanuit de 
organisatie? 

Vraag 2: Op welke wijze zou de bestemming en invulling van de zuil in de toekomst goed aansluiten bij 
de wensen vanuit de organisatie? 

Vraag 3: Welke toeristische bijzonderheden/ontwikkelingen zijn er in de regio? 

Vraag 4: Op welke wijze zou de zuil kunnen bijdragen aan het versterken van de genoemde 
onderwerpen bij vraag 3? 

Vraag 5: Welke doelgroepen zouden worden bediend met de bestemming en invulling van de zuil zoals 
die geschetst is als antwoord op vraag 4? 

Vraag 6: Op welke manier zou de organisatie een bijdrage kunnen leveren aan de 
toekomstige bestemming/invulling van de zuil? 



 

 

Gespreksverslag 

Vraag 0: Op welke wijze is de organisatie betrokken bij de plaatsing/invulling van de zuil? 

Volgens TH is Dorpsbelang Zweins niet betrokken geweest bij de totstandkoming/plaatsing van de zuil.  

Vraag 1: Sluit de bestemming en invulling van de zuil op dit moment aan bij de wensen vanuit de 
organisatie? 

Nee. TH geeft aan dat de zuil op deze plek geen enkele zin heeft.  

Vraag 2: Op welke wijze zou de bestemming en invulling van de zuil in de toekomst goed aansluiten bij 
de wensen vanuit de organisatie? 

Alleen wanneer de zuil verplaatst zou worden sluit deze goed aan bij de wensen vanuit dorpsbelang 
Zweins. Ze hebben hiervoor twee locaties in gedachten:  

Locatie 1: kerk 

TH meldt dat nog niet heel lang geleden het parkeerterrein rond de kerk is vernieuwd. Hier is ook een 
bankje geplaatst. Deze plek heeft de voorkeur als nieuwe plek voor de informatiezuil. 

Locatie 2: pontje Kingmatille 

Aan het Van Harinxmakanaal, ter hoogte van Kingmatille, vaart een pontje. Hier maken jaarlijks zo’n 
10.000 toeristen/recreanten gebruik van. Dit zou ook een betere plek zijn voor de zuil dan de huidige 
locatie. 

Vraag 3: Welke toeristische bijzonderheden/ontwikkelingen zijn er in de regio? 

TH benoemd drie ontwikkelingen: 

Ontwikkeling 1: familie Kingma 

Tijdens Simmer 2000 is tijdens een reünie van de familie Kingma gesproken over de herbouw van de 
Kingmastate. Hier is in 2001 ook een stichting voor opgericht (die beschikte over een website: 
kingmastate.nl). De status van dit plan is dat er al grond is aangekocht en dat deze grond ook al over 
de juiste bestemming beschikt om de herbouw van Kingmastate mogelijk te maken. De Kingmastate 
zou dan bewoond worden, maar wel publiekelijk toegankelijk zijn.  

Ontwikkeling 2: zoutwinning/bodemdaling 

TH vertelt dat in het gebied rondom Zweins het laatst stukje bodemdaling in Fryslân 
heeft plaatsgevonden als gevolg van de zoutwinning door Frisia Zout. Er zijn 
mogelijkheden om hierbij fietspaden te maken.  

Ontwikkeling 3: jagerspad 

Langs het Van Harinxmakanaal liep vroeger een jaagpad (een jaagpad, ook wel trekpad 
genoemd,  diende om de zeilschepen te trekken, in de wind op). Op dit moment is dit 
pad niet toegankelijk. Wanneer dit pad wel toegankelijk zou worden, zou dit een mooie 
fiets- en/of wandelroute kunnen zijn van Zweins naar Franeker.  

  



 

 

Vraag 4: Op welke wijze zou de zuil kunnen bijdragen aan het versterken van de genoemde 
onderwerpen bij vraag 3? 

De zuil zou hierbij vooral een middel zijn om toeristische informatie te verspreiden. Waar mogelijk kan 
het verhaal van de Kingma’s hier aan worden toegevoegd. 

Vraag 5: Welke doelgroepen zouden worden bediend met de bestemming en invulling die geschetst is 
in het antwoord op vraag 4? 

- Fietsers en wandelaars in de regio 
 
Vraag 6: Op welke manier zou de organisatie een bijdrage kunnen leveren aan de toekomstige 
bestemming/invulling van de zuil? 

Zweins is een klein dorp en is voor veel ontwikkelingen afhankelijk van vrijwilligers. Men is altijd bereid 
om in gesprek te gaan over de inzet van het dorpsbelang bij projecten zoals het verplaatsen van de 
zuil.  


